
Skolebestyrelsesmøde – Virum Skole 
Referat af ordinært skolebestyrelsesmøde 

6. december 2022 kl. 17.30 – 20.00 

Mødet afholdtes på lærerværelset  

Medlemmer: Lars Salling, Pia Elkjær Bay, Per Randrup, Tina Nyyssönen, Jesper Nygaard, Bo Torp Henriksen, Kristian 

Brunnenberger Andersen, Lene Rasmussen, Kaja Gillesberg Lassen, Anne Steiner Jensen, Gitte Rasmussen, Gitte 

Olsen, Jonas Fisker, to elevrepræsentanter: Julie Bro Jöhncke og Christopher Jensen-Holm 

Afbud:  Kristian Brunnenberger Andersen 

Gennemlæsning af referat: Alle 

Dagsorden: 

1 Formalia               

1.1 Godkendelse af dagsorden  

Dagsordenen blev godkendt 
  

1.2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde 3. 
november 2022 

Referatet blev godkendt  
 

2 Drøftelse/behandling af emner 

2.1 Revision af kontaktforældrefolderen 

Kontaktforældrefolderen skal føres up to date.  

 

Kontaktforældrefolderen er med til at definere kontaktforældrenes 

rolle på Virum Skole.  

 

Af folkeskoleloven fremgår det, at der skal være 2 kontaktforældre 

pr. klasse. Derudover plejer der at være 4-6 trivselsforældre – 

særligt i de mindre klasser.  

 

Bestyrelsen afklarede følgende som forberedelse af revisionen af 

kontaktforældrefolderen:  

• Det er vigtigt, at det fremgår af folderen, hvilket mandat 

kontaktforældrene har.  

 

• Trivselsforældrerollen må gerne fremgå af 

kontaktforældrefolderen. 

 



• På kontaktforældremøderne er der ofte drøftelser mellem 

kontaktforældre og bestyrelse og kontaktforældre imellem, 

hvor der tales om, hvad skolebestyrelsen har på dagsordenen.  

 

• Det er ofte kontaktforældre, der har kontakt til 

kontaktforældre fra de andre klasser.   

 

Der bliver nedsat et udvalg til at gå kontaktforældrefolderen 

grundigt igennem. Bo, Jesper, Tina, Kaja og repræsentant for 

ledelsen er deltagere.  

 

Udvalget satser på at mødes, så der er noget klar til 

skolebestyrelsesmødet 1. marts.  

 

2.2 Trafiktiltag. Der er planlagt trafikforsøg omkring Virum Skole fra 

marts – maj 2023.  

 

Baggrunden for forsøget er, at kommunen har afholdt et seminar ift. 

hvad man kan gøre for at få nedbragt trafikken omkring skolen. 

 

Der skal etableres en ”cykelboks” og lukning af Parcelvej i 

morgentimer. 

 

Samtidig bliver der lavet trafiktælling på Skolebakken for at se, hvor 

meget trafikken bliver forøget.    

 

Der bliver etableret 40 km/t-zone på vejene rundt om skolen.  

 

Skolebestyrelsen havde følgende overvejelser:  

• Der er bekymring for, at der bliver rigtig meget biltrafik på 

Skolebakken.  

Der er en oplevelse af, at skolepatruljen for nuværende 

generelt har meget godt styr på situationen. Problematikken 

med mere biltrafik bliver måske endnu større ved anlæggelse 

af ny daginstitution.  

 

• Der var en pointe om, at når Parcelvej er lukket om 

morgenen, kan det give børnene en falsk tryghed om 

eftermiddagen.  

 

• Det skal overvejes, om der kan laves yderligere tiltag, f.eks. 

ved hjælp af skolepatruljer, der kan sikre trafikken som 

kommer af Parcelvej i retning mod Femkrydset.  



 

• Der blev foreslået et forældrekorps af trafikopsynsfolk, som 

kunne minde forældrene om trafikreglerne. Det kunne være 

en uge pr. klasse. Det kunne være i det kommende skoleår. 

Det tages op på et kommende møde.  

 

Gitte Rasmussen vender tilbage til kommunen med følgende 

spørgsmål fra Skolebestyrelsen: 

 

• Er der tænkt i afsætningsplads på Skolebakken?  

 

• Er der tænkt kiss-and-ride pladser på de store veje, som kan 

tage noget af presset fra Skolebakken? 

 

• Er cykelboksen på Furesøparkvej/Frederiksdalvej trukket for 

langt tilbage?  

 

• Kan man styre lyssignalerne bedre om morgenen, så flere 

biler bliver lukket over?  

 

• Er der mulighed for, at få sat et cykellyssignal op ved 

Furesøparkvej, så cyklerne kan lukkes tidligere over krydset?  

 

• Der var forslag om, at lave det forbudt at lave højresving på 

Furesøparkvej. Dette kan muligvis give nogle udfordringer ift. 

tung trafik?   

 

Skolebestyrelsen anbefaler, at forsøget bliver iværksat, så der kan 

høstes erfaringer.  

 

2.3 Kontaktforældremødet. Maria Ørskov Askenvoll er booket 31. 

januar.  

 

Bestyrelsen blev enige om følgende program: 

Kun for kontaktforældre kl. 18:15:  

Drøftelse mellem kontaktforældre og bestyrelse 

For alle kl. 19:00 - 20:45:  

1. Velkomst v. formanden 

2. Oplæg ved Maria Ørskov Akselvoll. 1 time 



3. Drøftelse af oplægget og hvad det giver anledning til. 

Ledelsen forbereder arbejdsspørgsmål. F.eks. hvad tager I 

med hjem (take-home-notes)?    

3.0 Driftsforhold 

 

3.1  Nyt fra elevrådet 

• Fælleselevrådsmøde i uge 50 om klimatiltag og undersøgelser  
• Toiletkampagnen i indskolingen er slut, og der er fundet 

vindere 
 

3.2 Meddelelser  
• Der bliver juleafslutning i festsalen for første gang siden 2019 

• Luciaoptog 13. december 
• En klasse optræder på plejehjemmet Solgaarden 

• Der er tendens til, at forældre beder deres børn fri i tre uger.  
• I 2023 skal der i kommunen spares 50 millioner kroner. Det er 

en besparelse på 1% i 2023 og lige over 2% i 2024.   
 

3.3 Henvendelser fra forældre 
Der er en forælder, der er optaget af, at eleverne kan møde senere.  

Det er en kommunal beslutning, om eleverne skal møde senere, da det 

har ret store konsekvenser for Sfo. Derudover vil skoledagen også slutte 
relativt senere.   

 
Der er en oplevelse blandt eleverne, at eleverne gerne vil møde kl. 8:00, 

da de skal være der længere om eftermiddagen, hvi de møder senere.  
 

Skolebestyrelsen svarer forældrene ift. til deres første spørgsmål.  
Jesper skriver et fornyet svar.  

 
3.4 Eventuelt   

Der er spørgsmål til legepladsbyggeriet:  
Der er statusmøde 8. december 2022. Der er blevet etableret 

legeredskab og belægning. Nu skal det vurderes, hvad der i øvrigt er 
økonomi til.  

Der er et ønske om, at Skolebestyrelsen bliver orienteret om, hvad 

skolen ikke får ift. den oprindelige plan.  
 

Der var spørgsmål til status på corona:  
Der var en oplevelse blandt personalet af, at nogle forældre har glemt 

man ikke sender sine børn i skole, når de er syge.  
Skolens ledelse laver et opslag, der bliver lagt ud til forældre. Budskab: 

Bliv hjemme når man er syg.  
 

3.5 Lukket dagsorden  


